

APOSTLE OF CALIFORNIA XVI (APÓSTOL DE CALIFORNIA XVI)

Fray Junípero's legacy: We must seek the truth in all things. If the California missions were being established today policies and practices would undoubtedly be different. Floggings make us nervous as do incarcerations and we see in our own society that the quest for order continues to call into question authoritarian practices. For example when police tactics result in the harm or death of individuals and groups in the streets of our cities, we clamor for justice, but we must still be aware that we cannot abandon the cities to the will of the mob especially when they are committed to destruction and harm. I believe that the overwhelming legacy of Saint Junipero Serra is that he consistently protected the Indians, and was willing to lay down his life for them. Studies of the descendants of the mission Indians at San Luis Rey, the Chumash on the Santa Ynez reservation and among the Indians around San Diego show that the vast majority are still Catholic. If Serra were guilty of unmitigated cruelty or as some have claimed "genocide" it is hard to fathom why they would remain within the Church. For me personally I have loved the Missions since the third grade when I was taken on a field trip to Sonoma. Whenever I have had a particularly difficult decision to make I have driven to Carmel to pray at the tomb of the Apostle of California, where I believe I have received courage to choose wisely and grace to see God's will in the circumstances of my life. It was Serra's desire to establish a utopian paradise for the Indians, and that he failed to make such a perfect society, and that we continue to fail to do so spurs me on to hope that through his Saintly intercession, we may yet find a way to allow Christ's compassionate kingdom to come "on earth as it is in heaven."

IHM Pray for us.

Father Jerry

APÓSTOL DE CALIFORNIA XVI

La herencia del Fraile Junípero: Necesitamos buscar la verdad en todas las cosas. Si las misiones de California hubieran sido establecidas hoy en día, las políticas y prácticas serían indudablemente diferentes. Los azotamientos nos ponen nerviosos al igual que los encarcelamientos, y nosotros vemos en nuestra propia sociedad que la búsqueda por el orden nos hace cuestionar las prácticas autoritarias. Por ejemplo cuando las tácticas de la policía resultan en el daño o muerte de individuos y grupos en las calles de nuestras ciudades, nosotros pedimos justicia, pero debemos estar atentos que tampoco podemos abandonar las ciudades a la voluntad de la multitudes, especialmente cuando ellos están empeñados en destruir y hacer daño. Yo creo que la abrumadora herencia de San Junípero Serra es que él consistentemente protegió a los Indios y estaba listo para dar su vida por ellos. Estudios realizados a los descendientes de los Indios de la misión en San Luis Rey, los Chumash en la reservación de Santa Ynez y entre los Indios alrededor de San Diego muestra que la mayoría son todavía católicos. Si Serra fuese culpable de una crueldad absoluta o como varios han declarado "genocidio" es difícil imaginar por qué ellos permanecerían en la Iglesia. A mi personalmente me han encantado las misiones desde el tercer grado cuando nos llevaron a un paseo a Sonoma. Cuando he tenido una decisión particularmente difícil que hacer, me he ido a Carmel a rezar en la tumba del Apóstol de California, donde creo haber recibido el coraje para escoger con sabiduría y la gracia para ver la voluntad de Dios en las circunstancias de mi vida. Fué el deseo de Serra establecer un paraíso utópico para los Indios, y que él haya fallado en hacer una sociedad perfecta y que nosotros continuemos fallando en hacer lo mismo, me incita con la esperanza que por medio de su Santa intercesión, podremos encontrar una vía que nos permita a ir al reino compasivo de Dios "en la tierra como en el cielo."

ICM Ora por nosotros

Padre Jerry